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Protokół posiedzenia nr 30/2020 
Komisja Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych RM 

w dniu 07 września 2020r. od godz. 15.00 do 18.00 
 

Skład komisji - 9 radnych zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej, obecnych 9 członków – lista obecności 

stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

Burmistrz Miasta – Ryszard Niedziółka  

Zastępca Burmistrza – Maciej Wróbel 

Naczelnik Wydziału Organizacyjnego - Katarzyna Rudnik 

Naczelnik Wydziału Zarządzania Majątkiem, Architektury i Urbanistyki – Halina Kuriata 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska – Ewa Sadowska 

Naczelnik Rozwoju Wydziału Karol Lizurej  

Kierownik MOPS – Marzena Utko 

Mieszkańcy miasta  

Ad. pkt 1.  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych RM 

Wioletta Czech, która powitała zebranych i stwierdziła prawomocność obrad.  

Ad. pkt 2. 

Przewodniczący Komisji Wioletta Czech przedstawiła poniższy porządek obrad : 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Opiniowanie projektów uchwał: 

3.1  w sprawie ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży na terenie miasta Kętrzyn. 

3.2  w sprawie przyjęcia  do wykonania zadania Powiatu Kętrzyńskiego w zakresie utrzymania 

zimowego, w sezonie 2020 -2021, dróg powiatowych na terenie miasta Kętrzyn. 

3.3 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/85/15 Rady Miejskiej w Kętrzyn z dnia 31 sierpnia 2015 r. 

zmienionej uchwałą Nr XVI/125/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 26 września 2019r.          

w sprawie powierzenia Kętrzyńskiemu Towarzystwu Budownictwa Społecznego Sp. z o.o.        

w Kętrzynie wykonania zadań własnych obejmujących gospodarkę nieruchomościami Gminy 

Miejskiej Kętrzyn.  

  3.4 w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu miasta na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane.  

3.5 w sprawie zmiany uchwał Nr XXI/151/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2019 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na 2020-2030. 

3.6 w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2020 r.  

4.   Analiza pomocy społecznej i polityki prorodzinnej za 2019 r.  

5.   Przejęcie planu robót publicznych w 2020 r.  
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6. Okresowa ocena realizacji zadań w ramach robót publicznych.  

7. Przedstawienie harmonogramu imprez kulturalnych i sportowych na 2020r.  

8. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2020 r. w Dziale Oświata i 

Wychowanie. 

9. Ocena realizacji budżetu miasta za I półrocze 2020r.  

10. Zapoznanie się z przebiegiem wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury 

za I półrocze 2020r 

11. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do roku szkolnego 2020/2021. 

12. Opiniowanie stanowisk: 

Przyjęcie raportu okresowego z realizacji Programu rewitalizacji Miasta Kętrzyn na lata 2015-

2025. 

13. Informacje , zapytania i wolne wnioski. 

14. Zamknięcie posiedzenia. 

Komisja  nie wniosła zmian i przy udziale 9 członków obecnych na sali  w głosowaniu : 9 głosów „za” 

przyjęła porządek obrad. 

 
Ad. pkt 3 Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

3.1 Przewodnicząca Komisji Wioletta Czech  przedstawiła wniosek mieszkańców ul. Mazurskiej 

2,3,4,5,6 w sprawie ograniczenia  sprzedaży alkoholu w godzinach nocnych.  

 Zaprosiła do zadawania pytań.  

Mieszkanka ul. Mazurskiej – podziękowała dla Radnego Daniela Sapińskiego za przygotowanie uchwały 

i zwróciła się do Burmistrza i do radnych. Trzeci raz składamy wniosek w tej sprawie i czujemy się 

przez Państwa zlekceważeni, gdyż sprawa nie została doprowadzona do końca. Przypominamy, że           

w obrębie naszych budynków, mieszczą się dwa sklepy monopolowe, otwarte w godzinach nocnych. 

Także w obrębie naszych budynków, klienci tych sklepów spożywają zakupiony alkohol, zachowują się 

głośno, hałasują, używają wulgarnych słów, biją się, a także wypróżniają pod naszymi klatkami 

schodowymi, w bramach, oraz w podwórkach. W okresie epidemii, gdy zamknięto bary i restauracje, 

frekwencja „nocnych biesiad” została podwyższona. Nadmienialiśmy w pierwszym piśmie, że 

interwencję organów ścigania niewiele wnoszą, ze względu na rotacyjność grup spożywających. Jedni 

odejdą następni przyjdą. Dodatkowym atutem są klienci samochodowi, którzy podjeżdżając na zakupy, 

dzielą się z nami gustami muzycznymi, niekoniecznie miłymi do ucha. Wielu z nas wstaje rano do 

pracy, część z nas ma małe dzieci, a większość po prostu potrzebuje nocnego spokoju, ciszy, oraz 

komfortowego snu. W związku z powyższym prosimy o nie lekceważenie nas mieszkańców, wyborców, 

podatników i uwzględnienie naszej prośby, w postaci podjęcia odpowiedniej uchwały. 

Radna Helena Szymkiewicz – Poinformowała, że problemów alkoholowych nie rozwiązuje się 

alkoholem więc nie zachęca do picia. Jako radni powinniśmy dbać o interes publiczny, żeby była cisza, 

spokój i bezpieczeństwo. A młodych na których nam tak bardzo zależy mamy wychowywać                 

w trzeźwości. Uchwałę złożył Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, który jest najbardziej merytorycznym człowiekiem i zna dogłębnie ten problem. A czy 
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ograniczamy dostęp do alkoholu, ograniczamy wolność nie ! Doba ma 24 godziny i 16 godzin możemy 

kupować ten produkt tyle ile nam się tylko podoba, a 8 godzin bez możliwości. Ja jestem za 

trzeźwością życia. Alkohol to też choroba śmiertelna, a śmiertelność tej choroby jest o wiele większa 

niż ten dzisiejszy COVID-19. Od tego umiera  tysiące ludzi, choruje nie tylko osoba która pije ale 

choruje cała rodzina.  

Radny Jan Mickiewicz – poinformował, że w pełni popiera wniosek Radnego Daniela Sapińskiego, 

popieram też jego osobę i jego działanie, podziwiam, że i w pełni uznaniem się do tego odnoszę. Trzy 

apele mieszkańców ul. Mazurskiej. Naszym obowiązkiem jest pochylić się nad wnioskiem 

mieszkańców. Argumentem to są nasze głosy. Naszym obowiązkiem jest podjęcie uchwały, a nie na 

zaś martwienie się co to będzie. Uzasadnienie radnego Daniela Sapińskiego jest super i będę głosował 

za.  

Radny Tomasz Komorowski – poinformował, że jeżeli chodzi o równe traktowanie podmiotów 

gospodarczych, radni podejmując uchwałę ograniczamy dostęp do równego traktowania dla sklepów, 

które alkohol sprzedają a nie ograniczamy takiej sprzedaży dla podmiotów gastronomicznych. Jeżeli 

chodzi o punkty gastronomiczne mogą być czynne całą dobę, bo nie ma takiego ograniczenia. 

Ograniczając sprzedaż alkoholu pozbawiamy tej wolności gospodarczej właścicieli sklepów. 

Ograniczenie koncesji, monitoring przed lokalami jest istotne aby zapewnić bezpieczeństwo 

mieszkańcom. 

Radny Dariusz Duczek – uważa, że  powinien być zwiększony nadzór obiektów sprzedających alkohol 

m.in. poprzez monitoring wizyjny w obszarze sklepów ze szczególnym zagrożeniem spokoju 

okolicznych budynków mieszkalnych, zwiększenia patroli Policji i Straży Miejskiej.  

Komisja po przeanalizowaniu przedmiotowego projektu uchwały nie wniosła uwag i Przewodnicząca  

Komisji przystąpiła do jej opiniowania przy udziale 9 członków, obecnych na sali, w głosowaniu 4 

głosy „za” ; 3 głosy przeciw;  2 głosy „wstrzymujące się” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

3.2 Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska – Ewa Sadowska omówiła 

projekt uchwały. Poinformowała, że przyjęcie  do wykonania zadania Powiatu Kętrzyńskiego               

w zakresie utrzymania zimowego, w sezonie 2020-2021, dróg powiatowych położonych w granicach 

administracyjnych Kętrzyna zapewni jednolity standard utrzymania dróg publicznych w Kętrzynie w 

okresie zimowym.  

Komisja po przeanalizowaniu przedmiotowego projektu uchwały nie wniosła uwag i Przewodnicząca  

Komisji przystąpiła do jej opiniowania przy udziale 9 członków, obecnych na sali, w głosowaniu 9 

głosów „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

3.3 Naczelnik Wydziału Zarządzania Majątkiem, Architektury i Urbanistyki – Halina Kuriata omówiła 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr  XII/85/15 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 31 

sierpnia 2015r. zmienionej uchwałą Nr XVI/125/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 26 września 

2019 w sprawie  powierzenia Kętrzyńskiemu Towarzystwu Budownictwa Społecznego Sp. z o. o.  

w Kętrzynie wykonywania zadań własnych obejmujących gospodarkę nieruchomościami Gminy 

Miejskiej Kętrzyn.  Poinformowała, że powierzenie realizacji zadań własnych Gminy Miejskiej Kętrzyn 

komunalnej spółce prawa handlowego, tj. Kętrzyńskiemu Towarzystwu Budownictwa Społecznego  Sp. 
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z o.o. z siedzibą w Kętrzynie przy ul. R. Traugutta 27 należy do  kompetencji Rady Miejskiej                 

w Kętrzynie. Przedmiotem powierzenia jest zadanie własne gminy z zakresu gospodarowania 

nieruchomościami komunalnymi oraz zasobem mieszkaniowym.  

Komisja po przeanalizowaniu przedmiotowego projektu uchwały nie wniosła uwag i Przewodnicząca  

Komisji przystąpiła do jej opiniowania przy udziale 9 członków, obecnych na sali, w głosowaniu 7 

głosów „za” i 2 głosy „wstrzymujące się” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

3.4 Naczelnik Wydziału Zarządzania Majątkiem, Architektury i Urbanistyki – Halina Kuriata omówiła        

w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu miasta na prace konserwatorskie, restauratorskie           

i roboty budowlane. Poinformowała, że Gmina Miejska Kętrzyn, realizując politykę w zakresie ochrony 

zabytków oraz dbania o  estetykę miasta ogłosiła  konkurs na dotacje do remontu zabytków  

wpisanych  do rejestru zabytków, położonych na terenie miasta Kętrzyn. W wyniku rozpatrzenia przez 

Burmistrza Miasta Kętrzyna  złożonych wniosków,  Rada Miejska w Kętrzynie  postanowiła przyznać  

dotację celową na przeprowadzenie badań konserwatorskich i opracowanie dokumentacji                    

z przeprowadzonych badań konserwatorskich zabytkowych fresków znajdujących się w cerkwi            

w Kętrzynie  przy ul. Limanowskiego  9A,  wpisanej do rejestru zabytków pod   nr A-4107 (przed 

aktualizacją ksiąg rejestrowych nr A- 1626). W ramach udzielonej dotacji  zostaną zrealizowane prace 

konserwatorskie mające na celu zabezpieczenie i utrwalenie substancji zabytku oraz zahamowanie 

procesów jego destrukcji w obiekcie mającym szczególne znaczenia dla Miasta  Kętrzyna  i jego 

historii. 

Komisja po przeanalizowaniu przedmiotowego projektu uchwały nie wniosła uwag i Przewodnicząca  

Komisji przystąpiła do jej opiniowania przy udziale 9 członków, obecnych na sali, w głosowaniu 7 

głosów „za” i 2 głosy „wstrzymujące się” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

3.5  Skarbnik Miasta Iwona Kozłowska omówiła zmiany uchwały Nr XXI/151/2019 Rady Miejskiej          

w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kętrzyn na lata 2020 – 2030. Jednocześnie poinformowała, że wpłynęła  autopoprawka 

Burmistrza Miasta do projektu uchwały.   

Komisja nie zgłosiła uwag do autopoprawki i Przewodnicząca przystąpiła  do jej  przyjęcia przy udziale 

9 członków w głosowaniu – 6 głosów ”za”; 3 głosy „wstrzymujące się”– autopoprawka została 

przyjęta. 

Komisja przeanalizowała  przedmiotowy projekt uchwały i nie zgłosiła poprawek. 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania projektu uchwały wraz z przyjętą autopoprawką. 

Komisja przy  udziale  9 członków obecnych na sali w głosowaniu  6 głosów „za” 3 głosy 

„wstrzymujące się”– pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.  

3.6 Skarbnik Miasta Iwona Kozłowska omówiła zmiany w budżecie miasta Kętrzyn na 2020. 

Jednocześnie poinformowała, że wpłynęła  autopoprawka Burmistrza Miasta do projektu uchwały. 

Komisja nie zgłosiła uwag do autopoprawki i Przewodnicząca przystąpiła  do jej  przyjęcia przy udziale 

9 członków w głosowaniu – 6 głosów ”za”; 3 głosy „wstrzymujące się”– autopoprawka została 

przyjęta. 
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Następnie Komisja przeanalizowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta, nie zgłosiła 

uwag. Przewodnicząca Komisji przystąpiła do opiniowania projektu uchwały wraz z przyjętą 

autopoprawką . Komisja przy  udziale  9 członków obecnych na sali w  głosowaniu  6 głosów „za”, 3 

głosy „wstrzymujące się” – pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.  

Ad. pkt 4 Kierownik MOPS Marzena Utko – poinformowała, że analiza, którą Państwo dostali ona 

uwzględnia lata 2017, 2018,2019. Wyciągając wnioski z tych lat można powiedzieć obszarem, który 

wymagać będzie wsparcia jest obszar osób starszych i osób niepełnosprawnych. Jak Państwo widzicie 

w analizie osoby w wieku poprodukcyjnym praktycznie co roku nam rosną o około 1,5 %. W roku 

2017 wiek poprodukcyjny wśród naszych mieszkańców stanowił 22,8 %, w roku 2019 24,4%. 

Problemy osób i rodzin zagrożonych wykluczeniem społecznym związane z bezrobociem, długotrwałą 

chorobą, niepełnosprawnością , uzależnieniami, przemocą oraz bezradnością w sprawach opiekuńczo- 

wychowawczych są ze sobą powiązane i często występują łącznie. Rodziny nim dotknięte powinny być 

objęte specjalnym wsparciem. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Kętrzynie stwarza wiele 

możliwości wsparcia dla rodzin niewydolnych wychowawczo. Pomimo oferowanej pomocy rodzice nie 

wykazują woli współdziałania w rozwiązywaniu swoich problemów wychowawczych, w konsekwencji 

rodzi to konieczność umieszczenia dzieci w placówkach wychowawczych bądź w pieczy zastępczej.  

Ad. pkt 5 i 6  Naczelnik Wydziału Organizacyjnego - Katarzyna Rudnik przedstawiła informacje          

z wykonania robót publicznych za 2020 r. Poinformowała, że według danych uzyskanych z CUW GMK 

koszt z pochodnymi za okres od 12.02.2020r. do 03.09.2020r. wynosi 226 969,05 zł z czego 

refundacja 89 901,24 zł ( bez uwzględnienia pozostałych kosztów tj. świadczenia bhp). Przedstawiła 

szczegółowy wykaz dotyczący ilości pracowników oraz opis wykonywanej pracy, jak również jednostek 

które w drodze porozumienia sprawowały nadzór nad pracownikami zatrudnionymi w Urzędzie Miasta 

w ramach robót publicznych. W okresie od 02 marca do 30 czerwca zatrudniono 13 pracowników 

natomiast w okresie od 03 sierpnia do 30 listopada w Urzędzie Miasta w ramach publicznych 

zatrudniono 15 pracowników. 

Ad. pkt  7 Radni zapoznali się z harmonogramem imprez kulturalnych i sportowych na 2020r.  

Ad. pkt 8 Przewodnicząca komisji  poinformowała, że radni  zapoznali się z analizą sprawozdania z 

wykonania  budżetu miasta za I półrocze 2020 r. w Dziale Oświata  i Wychowanie.  

Ad. pkt 9 Przewodnicząca komisji  poinformowała, że radni otrzymali w formie pisemnej ocena 

realizacji budżetu miasta za I półrocze 2020 r. i szczegółowo omawiana została na komisji. 

Przewodnicząca odczytała pozytywna opinię RIO .VIII-0120-349/20 z 20 sierpnia 2020 r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonej  przez Burmistrza Miasta Kętrzyn informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Miasta Kętrzyn  za 1 półrocze 2020. 

  

Ad. pkt 10 Radni zapoznali się z przebiegiem wykonania planu finansowego samorządowych 

instytucji kultury za I półrocze 2020r 

Ad. pkt 11 Radni zapoznali się z informacją o przygotowaniu placówek oświatowych do raku 

szkolnego 2020/2021. 
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Ad. pkt 12 Radni zapoznali się z raportem okresowym z realizacji Programu rewitalizacji Miasta 

Kętrzyn na lata 2015-2025. 

Komisja przeanalizowała  przedmiotowy raport i nie zgłosiła poprawek. Przewodnicząca Komisji 

przystąpiła do jej opiniowania przy udziale 9 członków obecnych na sali w głosowaniu  

9 głosów „za”  – pozytywną opinią raportu. 

Ad. pkt 13 Informacje i wolne wnioski.  

Przewodnicząca Komisji odczytała następujące  pisma ,które wpłynęły do Rady: 

 Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie – Uchwała nr RIO.VIII-0120 -349/20 składu 

orzekającego z dnia 20 sierpnia 2020r. w sprawie wydania opinii o przedłożenie przez 

Burmistrza Miasta Kętrzyn informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 

2020 rok 

 Wniosek mieszkańców ulicy Górnej – dotyczący budowy II-go sięgacza remontu grogi 

dojazdowej do miejsca zamieszkania. 

 Radna Alicja Biała wnioskuje o konserwację nawierzchni sztucznych Orlików. 

 Pismo dotyczące poprawy i utwardzenia dojazdu do garaży przy ul. Warmińskiej 2. 

 Radny Tomasz Komorowski – wnioskuje o wyszczególnienie kosztów Kętrzyńskiego Centrum 

Kultury: 

- usługi obce 

- usługi działalności merytorycznej  

- umowy zlecenia, umowy o dzieło. 

Radny Tomasz Komorowski – wnioskuje o wykaz pozyskanych środków zewnętrznych przez 

Kętrzyńskie Centrum Kultury. 

Ad. pkt 14 Wobec omówienia porządku obrad Przewodnicząca  zamknęła  posiedzenie. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołowała: Joanna Golińska 
 

 
 

 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Kętrzynie 
Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 
( - ) Wioletta Czech 


